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Kære Uddannelsesudvalgsmedlemmer

Skolesammenlægninger

Jeg har følgende spørgsmål til udvalget:

• Er kommunernes skolesammenlægninger ulovlige ?

Der er en stigende tendens til at kommunerne på papiret lægger flere skoler sammen til én, mens 
skolerne i praksis fortsætter som underafdelinger/”satelitter” på hver deres matrikel. Disse tiltag er 
blandt flere forhold med til at undergrave trygheden for nuværende og kommende skolebørn og 
deres forældre, f.eks med hensyn til en forudsigelighed for hvor man skal gå i skole.

I de nye og sammenlagte “stor distrikter” kan skoleledelsen løbende, år for år, fordele kommende 
som nuværende børn imellem skolens forskellige “afdelinger”, og dermed tilsidesættes princippet 
om det frie skolevalg.

Jeg vil begrænse min henvendelse her med ovenstående spørgsmål. Jeg håber at udvalget har fokus 
på at denne “skole-sammenlægnings-strategi” som flere og flere kommuner er ved at indfører, vil få 
nogle grundlæggende konsekvenser for hvordan vores folkeskole kommer til at fungere i fremtiden. 

Jeg imødeser udvalget svar, og ønsker også meget gerne de enkelte udvalgsmedlemmers holdning 
og synspunkter på denne udvikling.

Med venlig hilsen

Claus Ellemose Sørensen (Far til 3 børn i alderen 2, 5 og 7 år)
clausellemose@me.com
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